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Seniorbofællesskabet Hjorteparken 

Bestyrelsesmøde nr. 53 

Dato: 11. oktober 2023  Sted: Fælleshuset  kl.: 19:00 

Referent: Merete 

Afbud: Marianne og Annette

 __________________________________________________________ 

Referat: 

1. Godkendelse af dagsorden: Godkendt 

 

2. Godkendelse af referat fra seneste bestyrelsesmøde nr. 52: Godkendt 

 

3. Formanden, orientering og drøftelse: 

1. Evaluering af Fællesmøde den 26.9.2023: Bestyrelsen drøftede mødet 

a. Status drøftelse Brunata / DAB vedr. udarbejdelse af forbrugsregnskaber: Bjarne 

orienterede om at han, Lars Gissel DAB, Michael Rasmussen og Birthe Stokholm fra 

BRUNATA havde haft et telefonmøde vedrørende vores energiregnskaber, herunder:  

Fordelingsprincip: Det blev drøftet om BRUNATA kan håndtere forskellige 

justeringer vedr. fordelingsprincipperne for udarbejdelsen af energiregnskaber og 

årsopgørelser – Birthe Stokholm sagde, at det godt kunne lade sig gøre. Det vil 

kræve installering af flere målere. (2 nye vandmålere samt 1 el måler, pris ca. 

7.500kr. inkl. opsætning og moms). Inden der bliver taget beslutning om dette, skal 

vi have Lars Gissel fra DAB til at vurdere, om det modtagne tilbud modsvarer det der 

er behov for i forhold til vores drøftelse af mulige justeringer 

b. Beliggenhed gavlboliger. Dette punkt vil blive belyst senere i forbindelse med vores 

5 års eftersyn, hvor vi skal have Thermo fotograferet gavlboligerne til vinter og 

sammenholde resultaterne fra disse med de udførte energiberegninger i 

byggesagen.  

c. Lejlighedsskel: Der er ingen varmeisolering imellem husene, hvilket måske kan 

betyde en skæv fordeling af varmeregnskabet. 

I forbindelse med 3.2.c) lejlighedsskel med meget lav varmeisoleringsevne og hvad det kan 

betyde varmeøkonomisk, har bestyrelsen søgt kontakt med den eksterne rådgivende 

ingeniør, der har udført Hjorteparkens energiberegninger i 2019. Han har udarbejdet et 

notat som bestyrelsen har videresendt til Lars Gissel, for at får hans og Brunatas vurdering 

af hvilken betydning notatet skal have i forhold til udarbejdelsen af fordelingsregnskabet for 

varme i Hjorteparken. Brunatas tal i fordelingsregnskabet for 2022 er baseret på deres egne 

erfaringer, der ikke nødvendigvis er dækkende for de faktiske forhold i Hjorteparken. Det 

blev desuden besluttet at Kjeld og Bjarne laver nogle simulerede beregninger ved brug af 
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Kjelds regneark og Ingeniørens beregninger med henblik på at de kan fremlægges på et 

Fællesmøde. 

2. Orientering om status på hækplanter: Bjarne og Thorben har taget kontakt med Birkholm 

Planteskole og fået tilbudt erstatningsplanter med stor rabat. Bestyrelsen har godkendt, at 

der skal købes nye hækplanter, til erstatning for de planter der ikke er blevet til noget efter 

sidste års plantning. Birkholm har anbefalet, at vi planter hækplanter i den næststørste 

højde (125-150cm), da de er mere robuste end de store planter (150-175 cm) som vi fik 

flere af sidste år.  Det forventes, at der skal indkøbes nye planter for godt 5-7.000,-kr + 

moms. Thorben og Bjarne laver en plan og styrer plantningen, der anbefales og forventes 

udført i begyndelsen af december, under forudsætning af, at der ikke er frost i jorden. 

Birkholm har tilbudt hjælp til plantningen til 390,-kr pr time + moms. Bjarne og Thorben 

vurderer, at vi har behov for indkøbt arbejdskraft på mellem 6-8.000,-kr + moms. I tillæg til 

den arbejdskraft vi selv kan levere ved frivillig indsats. Hertil kommer, at der skal indkøbes 

ekstra jord til opfyldning enkelte steder, ligesom der skal indkøbes bed-afgrænsningsplader 

i stål for at kunne kontrollere vandtilstrømning af regnvand fra fortove og brandveje. En 

forventet udgift på ca. 3.000 kr. Samlet set forventes økonomien for omplantningen at løbe 

op i et beløb på ca. 17.-22 tusinde kroner inkl. moms   

3. I forlængelse af ovennævnte hækplanteprojekt blev det drøftet om vi skal overveje at der 

bliver udført et kantstensprojekt langs stamvejen mod ”pigefløjen” alla HP 34 i form af et 

projekt til en kommende arbejdsdag for frivillige.  

4. Drøftelse af oplæg fra DAB vedr. opdatering af råderetsregler. I forbindelse med nogle 

forespørgsler til DAB har vi nu modtaget et notat ”Forslag om overtagelse af inventar 

mellem fra- og indflytter”. Tiden var knap og bestyrelsen var enige om at tænke det godt 

igennem til næste møde - hvordan kan det passe ind i vores nuværende råderetsregler og 

tage det op på førstkommende bestyrelsesmøde. 

5. Andet 

 

4. Bestyrelsesmedlemmer, orientering og drøftelse 

1. Kommende møder: 

30.10.2023              Forslag nyt bestyrelsesmøde nr. 54 blev godkendt af de fremmødte 

8.11. 2023             Fællesmøde – forslag til dagsordenemner? Kommer. 

21.11.2023 Bestyrelsesmøde nr.55 

             Dato for evt. ”julemøde” fællesmøde i december? -  Kommer 

Forslag bestyrelsesmøde januar? - Kommer 

Forslag fællesmøde januar? - Kommer 

Bestyrelsesmøde februar? - Kommer 

2. Andet 

 

5. Sager til behandling 

1. Klagesag beboer: Bestyrelsen har modtaget brev fra DAB´s advokat vedr. 

klagesagen. Bjarne vil tage en snak med den pågældende beboer, bestyrelsen er 

stadig enig i deres beslutning. 


